

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 26

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 26

1949

**I. Nos. 372-391
II. Nos. 153-157**

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 2 February to 1 April 1949*

	<i>Page</i>
No. 372. Belgium and Sweden:	
Exchange of Letters constituting an agreement concerning the free transit of air crews of the two countries. Stockholm, 16 December 1948	3
No. 373. NOTE	9
No. 374. Norway and Sweden:	
Agreement concerning payments, and Protocol. Signed at Oslo, on 29 April 1948.....	11
No. 375. Norway and Sweden:	
Agreement concerning the exchange of commodities. Signed at Oslo, on 29 April 1948.....	33
No. 376. Norway and Sweden:	
Agreement concerning certain questions relating to fisheries. Signed at Oslo, on 29 April 1948.....	41

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 26

1949

**I. Nos 372-391
II. Nos 153-157**

TABLE DES MATIERES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 2 février au 1er avril 1949*

Pages

N° 372. Belgique et Suède:

Echange de lettres constituant un accord en matière de libre transit du personnel navigant aérien des deux pays. Stockholm, 16 décembre 1948 3

N° 373. NOTE 9

N° 374. Norvège et Suède:

Accord concernant les paiements, et Protocole. Signés à Oslo, le 29 avril 1948. 11

N° 375. Norvège et Suède:

Accord relatif aux échanges commerciaux. Signé à Oslo, le 29 avril 1948 33

N° 376. Norvège et Suède:

Accord concernant certaines questions relatives aux pêcheries. Signé à Oslo, le 29 avril 1948. 41

No. 377. Denmark and United States of America:

- | | |
|--|----|
| Convention for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on income. Signed at Washington, on 6 May 1948; and | |
| Protocol of exchange of instruments of ratification. Signed at Washington, on 1 December 1948..... | 55 |

No. 378. France:

- | | |
|---|----|
| Declaration recognizing as compulsory the jurisdiction of the Court, in conformity with Article 36, paragraph 2, of the Statute of the International Court of Justice. Paris, 18 February 1947..... | 91 |
|---|----|

No. 379. Belgium and Netherlands:

- | | |
|---|----|
| Exchange of Letters constituting an agreement for the settlement of clearing transactions pending between the two countries. The Hague, 13 September and 11 October 1948..... | 95 |
|---|----|

No. 380. Czechoslovakia and Italy:

- | | |
|---|-----|
| Verbal Note by which the Czechoslovak Government, in pursuance of article 44 of the Peace Treaty with Italy, notified the Italian Government of those pre-war bilateral treaties between the two countries which Czechoslovakia desires to keep in force. Rome, 25 February 1948..... | 103 |
|---|-----|

No. 381. Czechoslovakia and Romania:

- | | |
|---|-----|
| Verbal Note by which the Czechoslovak Government, in pursuance of article 10 of the Peace Treaty with Romania, notified the Romanian Government of those pre-war bilateral treaties between the two countries which Czechoslovakia desires to keep in force. Bucharest, 1 March 1948..... | 109 |
|---|-----|

Pages

N° 377. Danemark et Etats-Unis d'Amérique:

- Convention tendant à éviter les doubles impositions et à prévenir la fraude fiscale en matière d'impôts sur le revenu. Signée à Washington le 6 mai 1948; et
- Protocole d'échange des instruments de ratification. Signé à Washington, le 1er décembre 1948..... 55

N° 378. France:

- Déclaration reconnaissant comme obligatoire la juridiction de la Cour, conformément à l'Article 36, paragraphe 2, du Statut de la Cour internationale de Justice. Paris, le 18 février 1947..... 91

N° 379. Belgique et Pays-Bas:

- Echange de lettres constituant un accord pour régler la question de la liquidation des opérations de clearing restées en suspens entre les deux pays. La Haye, 13 septembre et 11 octobre 1948..... 95

N° 380. Tchécoslovaquie et Italie:

- Note verbale par laquelle le Gouvernement tchécoslovaque a notifié au Gouvernement italien, conformément à l'article 44 du Traité de paix avec l'Italie, les traités bilatéraux conclus entre les deux pays antérieurement à la guerre, dont la Tchécoslovaquie désire le maintien en vigueur. Rome, 25 février 1948..... 103

N° 381. Tchécoslovaquie et Roumanie:

- Note verbale par laquelle le Gouvernement tchécoslovaque a notifié au Gouvernement roumain, conformément à l'article 10 du Traité de paix avec la Roumanie, les traités bilatéraux conclus entre les deux pays antérieurement à la guerre, dont la Tchécoslovaquie désire le maintien en vigueur. Bucarest, 1er mars 1948..... 109